

Laurent Chehere

## *Flying houses*

I'm a French photographer from Paris who likes architecture, films, concepts and travelling. I love my districts of Menilmontant and Belleville. From my urban exploration, I found this way to give new life to old houses and sad, uninteresting buildings.

The truth is I'm attracted by houses which are not really pretty but which can tell me a story. I like to watch a window and imagine who lives behind it, whether they are happy or unhappy.

The next «flying houses» will be a building where illegal workers from Africa live, a gypsy's circus, an old cinema, etc.

My inspiration comes from movies such as «The Red

Balloon» a marvel of poetry (the movie was located in Belleville); «Howl's Moving Castle» by Miyazaki and from my travels through the streets of the Belleville and Menilmontant neighbourhoods in Paris. Technically, there is an enormous amount of research and casting of houses in this series. It's not just houses Photoshoped in the air. I «build» the houses in my own way. I shoot a lot of separate elements (windows, graffiti, people, etc...) in the light of my choosing.

| [www.laurentchehere.com](http://www.laurentchehere.com)







GRANDE BLANCHISSERIE  
DE PANTIN  
FONDÉE EN 1883





Laurent Chehere

## *Flying houses*

**J**e suis un photographe français habitant à Paris. J'aime l'architecture, le cinéma, les concepts artistiques et les voyages. J'aime les quartiers de Ménilmontant et Belleville, où j'habite. Au travers de mes explorations urbaines, j'ai trouvé ce moyen de donner vie à des vieilles maisons et des bâtisses ennuyeuses et tristes.

En fait je suis intéressé par ces maisons qui sont plutôt moches, mais qui me racontent une histoire. J'aime regarder une fenêtre et imaginer qui vit derrière, s'ils sont heureux ou malheureux.

Je trouve mon inspiration dans des films tels que « The red balloon », une merveille de poésie (un film dont l'action se situe à Belleville), ou encore « Howl's moving castle » de Miyazaki, ainsi que par

mes déambulations de par les rues de Belleville et de Ménilmontant.

Techniquement parlant, il y a beaucoup de recherche dans la sélection des maisons figurant dans ces images. Il ne s'agit pas simplement de « maisons passées sous Photoshop ». Ces maisons, je les construis. Je prends des photos des divers éléments séparés (fenêtres, graffiti, personnages, etc...), dans la lumière de mon choix.

| [www.laurentchehere.com](http://www.laurentchehere.com)







